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- ESBORRANY – 
 

ACTA DEL CONSELL EDUCATIIU MUNICIPAL (CEM) DE SALT – 22 de febrer 2022 

 

Sessió: Ordinària 
Lloc: Saló de Plens – Ajuntament de Salt 
Data:  22 de febrer de 2022 
Hora d'inici: 17:38h. 
Hora d'acabament:  19:20h 
 
Assistents   

President: Fermí Cunill  Garcia, Vice-President del CEM 
 

 Representants sector Ajuntament 
 

Lluïsa Blanch Fulcarà -  Grup Municipal PSC-CP 
 

 Representants sector Directors centres públics i Titulars centres concertats 
 

Xavier de Vega Soler- Director Escola Silvestre Santaló 
Natàlia Nadal – Directora de l’Escola La Farga 
Xavier Serra – Director Ins. Salvador Espriu 
Lourdes Triadó Trafach- Directora CFA Les Bernardes 
Jaume Salomó Munuesa - Director Escola Les Deveses 
 

 Representants sector Professorat 
 

Esther Company– Escola Mas Masó 
Xavier Sagrera –Col·legi Pompeu Fabra 
Carme Gutiérrez – Escola El Gegant del Rec 
Cristina Riu – Escola El Pla 

Assumpció Marco - Escola La Maçana 
Joan Jaile –Institut Vallvera 
 
 

 Representants sector PAS - PAE 
 
Fina Martínez Domènech – Escola Silvestre Santaló 
Fina Bellapart Ferrer – Institut Salvador Espriu 
Mònica Saguer Batlle - Institut Salvador Espriu 
Carles Orri – Escola Les Arrels 
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 Representants sector Famílies 
 
Mostafà Shaimi – AFA La Farga 
Esther Roca Casas – AMPA Les Arrels 
 

 Representants sector alumnat 
 

 Representants altres àmbits educatius 
 
Taula Entitats Sector Social - Mònica Gibanel (Casal dels Infants) 
Taula Entitats Sector Social – Laia Sancho (Nou Sol) 
Universitats – Adrià Martí (EUSES) 
Entitats lleure educatiu/Culturals – Salima Abdessamie (Azahara) 
 

 Convidats 
 
Mercè Juanola – Inspectora - Departament d’Educació 
Carles Ruiz – Director Escola Pia  
Marta Guillaumes - Grup Municipal Ips-CUP 
Eva Rigau – Directora Institut Vallvera 
Eva Aynó – Directora EB El Carrilet 
 
 

 S'excusen 
 
Cris Sibina Nogué – Grup Municipal IpS-CUP 
Margarita de Arquer Carreras – Grup Municipal JxS 
Escola Música Moderna de Girona –Montserrat Cristau 
Teta Juncà Cadena –FEDAC Salt 
M. Àngels Ferrer Camps – Escola bressol El Lledoner 
Mariona Casals – Directora Pompeu Fabra 
Francesc Luque – Director Les Arrels 
Pilar Figueras – Directora Ins. Salvador Sunyer 
 

 Altres assistents 
 
Rosanna Rodríguez - Tècnica Projectes d'Educació 
 

 Secretària 
 
Clara Serdà – Tècnica d’Educació Ajuntament de Salt 



 
 

CEM – 22 de febrer de 2022- Pàg. 3 

 

 
S’inicia el CEM a les 17.38h amb la benvinguda per part del Regidor d’Educació de Salt, Min Cunill, 
aprovació de l’acta de la sessió anterior i a continuació inicia l’explicació sobre les informacions 
generals i municipals, seguint la presentació adjunta. 
 

2. Informacions generals i informacions municipals 

a) Renovació parcial del CEM 
 

Clara S. explica el procés de renovació parcial del CEM i la proposta que es fa des de la Secretaria 
tècnica.  Les eleccions celebrades als consells escolars al novembre eren per renovar la meitat dels 
membres, atès que van ser les eleccions posposades al 2020 per la situació covid.  Des de la 
Secretaria tècnica del CEM es va sol·licitar al desembre que es passessin els nous candidats escollits 
als consells escolars que tinguessin interès d’incorporar-se al CEM.  Es van recollir en el següent 
llistat (veure presentació).  Tot i això, i tenint en compte que la majoria de candidats proposats ja 
formen part de l’actual CEM i, d’altra banda, que caldrà fer renovació de nou a finals del 2022 amb 
les properes eleccions de consells escolars, des de la Secretaria del CEM es proposa mantenir l’actual 
composició del CEM fins la renovació que s’haurà de fer a finals d’any.   Es proposa, però, introduir 
algun candidat/ta del sector families, atès que s’ha produit una baixa en aquest sector.  Es proposarà 
als 2 candidats proposats per al sector famílies, la seva incorporació al CEM. Són representants de El 
Gegant del REC i del Fedac Salt, es contactaran des de la Secretaria del CEM. 
 
Tothom hi està d’acord amb la proposta reallitzada, no es fa cap observació. 
 

b) Incorporació nous menús menjadors escolars 
 

El Regidor Min C. informa que fins ara tenien 2 menús als menjadors de les escoles de Salt.  
Aprofitant la nova licitació que s’haurà de fer des del Consell Comarcal per renovar la contractació 
del servei de catering, s’han fet algunes aportacions als plecs de clàusules, prèviament recollides a 
través dels consells escolars dels centres.  Alguns aspectes s’hauran d’acabar de treballar a una 
reunió que es farà al mes de març amb el Consell Comarcal.  Pel que respecta als menús escolars, i 
perquè quedi millor reflectida la diversitat existent a Salt, s’ha decidit proposar que hi hagin 4 
menús: el basal, sense carn, halal i l’ovovegetarià.  
 
C) Accions preinscripció 22-23 – OME 
 
Clara S. comenta que s’ha incorporat un nou punt en l’ordre del dia per informar de les accions que 
s’estan realitzant des de l’OME entorn la preinscripció 22-23: 
 

 Informació Portes obertes centres educatius web, a través de documents conjunts que estan 
penjats a la web i s’ha fet arribar a totes les famílies per carta. 

 Visibilització conjunta de centres educatius amb una descripció del centre + fotos + 
videomuntatge 

 Xerrada a les famílies de les Escoles Bressol – online el 24 de febrer 
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 Xerrada a les famílies de p2 en general – Presencial el 23 de febrer a la Coma Cros. 
 Punt d’orientació educativa – servei telefònic i presencial 
 Disponibilitat d’ordinadors per realitzar tràmits telemàtics 

   
 
Mostafà S. intervè per comentar que les accions que s’estan portant a terme des de l’Ajuntament 
estan molt bé però que caldria emmarcar-les més dins l’escenari de segregació escolar existent a 
Salt.  Hi ha d’haver accions enfocades a lluitar contra la segregació. L’escenari requereix accions més 
contundents per modificar la conduta de les famílies.  Demana que, de cares a l’any vinent, es pensi 
en una estrategia conjunta, no només de l’OME, sinó des dels propis centres, per evitar (amb permís 
de l’expressió)   el possible “màrqueting” i competencia entre escoles.  Cal trencar la visió parcel·lada 
dels centres. Afegeix que en el mapa mental que tenen les famílies de les escoles no existeix La 
Farga, i aquest fet requereix implicació de tothom, OME, famílies, centres… una corresponsabilitat 
conjunta.  Es podría plantejar abordar solucions en clau de municipi en una reunió on participessin 
totes les escoles de Salt. 
 
Min C. comenta que com Ajuntament s’ha fet una visibilització conjunta, equiparant tots els centres. 
Clara S. afegeix que enguany també s’ha introduit la mesura de poder realitzar preinscripció en grup, 
seguint el desenvolupament del nou decret d’admissió i escolarització.  La inspectora matitza el nom, 
s’anomena places singulars, la mesura implica que si hi ha un grup de famílies autòctones que vulgui 
preinscriure’s en grup a una escola on hi hagi detectada una situació de segregació escolar, es 
tractarà de forma específica per facilitar que tot el grup es pugui matricular de forma conjunta.  En el 
cas que es vulgui realitzar aquest tipus d’acció, cada familia haurà de realitzar la preinscripció 
individual i informar a l’OME del Salt del grup de famílies que volen anar en bloc. Des de l’OME es 
traslladarà al Departament perquè ho tramitin de forma conjunta. 
 

3. Informacions Grups de Treball 

Comissió participativa planificació oferta educativa 

 
Mercè J. informa sobre la Comissió participativa planificació oferta educativa, que es va estrenar al 
desembre, segons defineix el nou decret d’admissió. Fins aleshores només exisitia la taula de 
planificació educativa entre l’Ajuntament i el Departamen.  Amb el nou Decret s’ha introduit aquesta 
Comissió que treballa dades, fa propostes i les eleva a la taula de planificació perquè les valori 
 
La Comissió es va constituir el 9 de desembre, assumint part de les temàtiques que s’abordaven al 
grup de condicions d’escolarització i del grup d’adscripcions del CEM. 
 
Seguint la normativa que marca el decret, està formada per 15 membres: 
 

 Inspectora presidenta de la Comissió de Participació: Mercè Juanola Tornabell 

 Regidor: Fermí Cunill Garcia 

 Representant de les direccions de centres públics PRI: Carme Gutiérrez Villarejo 

 Representant de les direccions de centres públics SEC: Pilar Figueras Dilmé 
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 Representant de les titularitats de centres privats concertats PRI: Dolors Juncà Cadena 

 Representant de les titularitats de centres privats concertats SEC: Mariona Casals Rispau 

 Representant de les famílies d’alumnes de centres públics PRI: Pendent de proposta 

 Representant de les famílies d’alumnes de centres públics ESO: Miquel Viladomat Amer 

 Representant de les famílies d’alumnes de centres privats concertats: Sílvia Bagaria 

 Canals 

 Representant sindical del professorat dels centres públics PRI: Paula Martos Garcia 

 Representant sindical del professorat dels centres públics SEC: Montserrat Sagué Mató 

 Representant sindical del professorat dels centres privats concertats: Carles Ruiz 

 Gutiérrez 

 Tècnica d’Educació de l’Ajuntament: Clara Serdà i Gil 

 Directora de l’Equip d’Assessorament Psicopedagògic (EAP): Carme Soler Galí 

 Representant d’entitats del 3r sector: Mònica Gibanel Martínez 

 

Les principals questions abordades van ser el nombre de grups de P3, es va acordar mantenir els 18 
grups, rebaixant les ratios de sortida a 19 per poder-los mantenir tots.  En general s’ha rebaixat les 
ratios a tots els centres de catalunya, als de màxima complexitat s’ha fixat a 19.  
 
Als centres concertats tenen concerts aprovats vigents que els permet tenir 25 alumnes,  s’els ha 
convidat a rebaixar ràtios però la rebaixa ara per ara és voluntària.  Escola Pia manté la ratio de 20 
que ja tenia, les altres 3 escoles concertades mantindran 25. 
 
A l’ESO no està prevista una rebaixa de ràtios, estem encara recollint el boom de natalitat dels anys 

anteriors. Aquest curs no es preveu bony, però es podria activar en cas fos necessari.  Si calgués, 
aniria a l’Espriu.  Hi ha ratio de sortida de 27 alumnes als instituts públics i de 30 als concertats.  4 
grups al Vallvera i l’Espriu, 3 al Sunyer.  Hi haurà un nou grup a l’Escola Pia, que comença 1r d’ESO 
amb el grup de 25 sortint de 6è. 
 
També es va abordar a la Comissió el projecte que presenta el Sunyer per tenir un Batxillerat artístic. 
 
Mercè J. afegeix que al desembre no es tenien encara instruccions clares en quant a la distribució 
equilibrada de NESE.  Just el mateix dia del CEM s’ha rebut un document amb noves indicacions que 
s’abordaran a la propera reunió de la Comissió participativa.  
 
Clara S. explica el procediment que es realitza actualment des de l’OME per detectar alumnat NESE. 
Es fa un treball conjunt  entre Serveis Socials, OME, EAP i altres entitats, per detectar els casos. 
Dels 426 infants que començaran P3, 174 tenen germans ja escolaritzats a les escoles i per tant, ja es 
té detectada la seva situació. Hi ha 131 infants que es considerren poden ser families vulnerables, 
aquestes families s’els dona hora per realitzar diagnòstic amb l’EAP abans de realitzar la preinscripció 
a l’OME.  
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La resta de famílies, unes 121, no els tenim identificats com a vulnerables, però en el cas que es 
detecti alguna família que ho pugui ser a través de les Escoles Bressol o altres serveis, entitats, es 
deriven també cap a l’EAP per fer entrevista diagnòstic. 
 

Natalia N. demana si s’han amplait els criteris per detectar NESE.  Mercè J. apunta que sí, s’estan 
concretant i que s’aniran aplicant a partir del curs vinent. 
 
Mostafà S. comenta que en el Plenari del CEM d’octubre es va acordar abordar la segregació escolar 
a la comissió participativa, troba a faltar aquest aspecte en la informació facilitada. Mercè aclareix 
que la Comissió té unes competències específiques definides per decret i que algunes d’elles sí que 
estan molt relacionades amb temes de segregació escolar, com la zonificació i les adscripcions.  
Aquestes questions es començaran a treballar al setembre, de cares al curs 23-24.  Ha de quedar tot 
definit al gener del 2023.   
 
Mostafà S. lamenta l’absència a la comissió d’algun representant de Salt Educa, entitat que ha posat 
en el centre del debat la segregació, que porta molts anys treballant sobre la qüestió, i que podrien 
aportar el seu coneixement i experiència a la Comissió. Demana que es pugui incorporar algun 
membre.  Mercè J. comenta que el decret marca la configuració que ha de tenir la Comissió, està 
limitat a 15 membres, i que, tot i no hi haver representants directes de Salt Educa, hi ha altres 
membres representats a la Comissió que també participen a Salt Educa, i que poden aportar les 
qüestions que considerin al treball de la Comissió.  Tanmateix, afegeix que la Comissió pot convidar a 
experts a participar a les sessions i que estaran oberts sempre a escoltar la Plataforma Salt Educa. 
Inclòs, Mercè J. es posa a disposició per entrevistar-se tal i com ha fet fins ara. 
 
Condicions d’escolarització 
 

Rosanna informa dels temes que s’han abordat dins el Grup de Treball de condicions d’escolarització,  
 

• “Portes obertes” conjunta: mostra centres educatius.  Fins que es pugui fer una mostra 
presencial, enguany es va decidir fer un video-muntatge fotogràfic,  amb tots els centres 
educatius de Salt,  està penjat a la web. https://educacio.viladesalt.cat/  

• Revisió de la guia d’escolarització per tal de poder realitzar un argumentari positiu a favor 
dels centres educatius de Salt i en especial dels més segregats. En aquest punt, Eva R. 
comenta que la guia d’escolarització que hi ha penjada a la web està molt bé, però dubta que 
arribi bé a les famílies que ens interessa arribar.  S’hauria de mirar la manera de poder fer-la 
diferent, més gràfica, utilitzant altres Canals de difusió, valorar traducció, etc… 

• Accions d’acompanyament i orientació a les famílies : Xerrades informatives a les EB i 
xerrades informatives a entitats associades amb la criança:  per les famílies que assiteixen a les 
Bressol i han d’escolaritzar fills a P3, i per les famílies amb infants de 2 anys que no els porten a 
les Bressol.  Relacionat amb aquest darrer punt,  s’està començant a treballar amb el  Servei 
Materno del Consorci del Benestar Social per fer xerrades conjuntes dins les Escoles Bressol 
adreçades a famílies amb infants de P2.  

Punt d’orientació educativa – atenció individual a famílies a través de la figura d’orientació 
comunitària. 

https://educacio.viladesalt.cat/
https://educacio.viladesalt.cat/
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• S’està treballant també la construcció de la xarxa 0-6, per començar a coordinar serveis i 
entitats de les etapes 0-3 i 3-6. 

 

Educació 360 
 
Rosanna informa sobre el seguiment que es fa al Grup de Treball dels dos projectes principals en 
clau 360 que tenim a Salt: 
• Espai migdia:  des del gener estan incorporats  els 6 dinamitzadors de menjador contractats 
des de l’Ajuntament.  S’està fent seguiment del projecte amb els dinamitzadors i mitjançant 
reunions amb les coordinacions de menjador, prevista una reunió de seguiment la primera 
setmana de març, on participen també representants del Consell Comarcal i Educació 360. 
• Aprofitant la nova licitació de menjadors que s’està preparant, s’està revisant el protocol 
del’Espai Migdia per introduir millores i que s’incorpori com annex a les Clàusules tècniques per 
tal que l’empresa que guanyi la contractació assumeixi i implementi el projecte com a part del 
contracte. 

 
Juguem?:   

• Amb recursos del PMOE enguany es podrá reforçar l’Espai Lector, obrint-ne nous espais.  Es 
reforçarà també monitoratge de Patis i Places a l’estiu i alguna activitat més en el marc dels 
Itineraris Segurs. 

• El seguiment de les activitats extraescolars i coordinació amb Integració i Convivència per part 
d’Educació es farà a través de l’orientadora comunitària, Teresa Casellas. 

 
Activitats  PMOE – Ajuntament: 
 
S’expliquen les activitats contractades des de l’Ajuntament (veure quadre a la ppt), a petició dels 
centres educatius.  
 
MESURA 7- Tallers d’estudi assistit en horari no lectiu  
14 centres educatius 
17 empreses/entitats 
94 grups  
922 alumnes 
Import: 127.000€,  
(S’estan acabant de lligar alguns tallers) 
 
En relació a les activitats del PMOE, Laia S. i Salima A. expressen com a representants de la TESS el 
que ja es va traslladar dins el Grup de Treball, sol·licitant que per la programació i contractació de les 
activitats el PMOE es tingui en compte les entitats del territori per la feina i el vincle que ja tenen 
establert a Salt. 
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Mònica G. afegeix que també s’hauria de tenir en compte les entitats en un pas previ, a l’hora de 
detectar les necessitats i cobertures de riscos.  Poder fer un anàlisi conjunt amb una mirada 
compartida, per poder després planificar les actuacions que s’aproven al PMOE. 
 
Clara S. comenta que el PMOE s’està canalitant a través del grup de treball Educació 360, per 
aprofitar els grups de treball ja existents,  aprofitar els espais participatius que ja tenim, on ja hi ha 
representació també de les entitats. Al marge dels grups, també s’estan fent trobades amb 
l’Ajuntament i les entitats per parlar sobre aquesta qüestió, es va fer una trobada fa unes setmanes i 
n’hi ha prevista una altra properament.  
 

Des del Grup Educació 360 es fa també seguiment del mapa extraescolars de Salt, que es troba en 
confecció i les activitats estiu, per coordinar les activitats municipals amb les realitzades per altres 
entitats.  
 
Salt, vila acollidora i educadora 

 

Min C. explica els temes abordats a la darrera trobada del Grup de Treball. La proposta formativa 
adreçada a docents i resta de la comunitat educativa.  Enguany amb l’avançament del començament 
del curs escolar es plantejarà poder fer la inauguració del curs escolar un dia a la tarda, aprofitant 
que hi haurà jornada intensiva durant tot el mes de setembre. 
 
La darrera sessió de treball es va centrar principalment en revisar la proposta-esborrany del Consell 
d’Infants que s’ha començat a treballar tècnicament des de l’Ajuntament per poder-lo posar en 
marxa de cares al curs vinent.  Caldrà implicar els centres educatius, l’Ajuntament, les famílies, definir 
els perfils de participants com a consellers, cada quan es faran les sessions, els recursos necessaris… 
anar definint el project durant aquest curs, anar compartint la proposta am els centres educatius,  
redactar el Reglament i que es pugui posar en marxa a l’octubre, amb els centres que es vulguin 
implicar. 
 
Clara S. afegeix que a mida que hem anat desgranant les accions que comporta posar en marxa i 
tenir un Consell d’Infants pot ser caldrà plantejar-ho diferent. Valorar bé i tenir present que ha d’anar 
necessàriament lligat a un pressupost, recursos tècnics i implicació dels centres educatius, atès que 
la magnitut del projecte és molt gran. S’anirà treballant durant el que queda de curs i es valorarà si 
finalment es pot tirar endavant. 
 
La passejada de descoberta de Salt (Gimcana) s’està revisant a partir de les aportacions realitzades 
pels centres educatius que ja l’han realitzat, introduir noves zones, fer-la més interactiva , etc.  Es 
treballarà a partir de les aportacions que es facin també des de Salt Educa, la plataforma que la va 
dissenyar inicialment.  
 

4. Proposta III Fòrum Educatiu 

Clara S. explica la proposta de Fòrum Educatiu que s’està treballant per la tardor, el fòrum és bianual 

i aquest any toca celebrar-ne una nova edició. 
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La proposta pel fòrum del 2022 sorgeix del primer Fòrum que es va realitzar al 2018, realitzar una 

mostra de “talents” dels diferents centres educatius i entitats de la ciutat, acompanyada d’espais de 

reflexió i debat. La proposta s’ha començat a treballar al Grup Motor del Pla Educatiu, les idees i 

aportacions realitzades estan recollides en una fitxa que es comparteix ara amb la resta de membres 

del CEM  perquè puguin fer aportacions en base als 4 eixos principals de l’organització del Fòrum:  

objectius del Fòrum, públic al que ens adrecem, programa/contingut i organització (fitxa adjunta). 

Clara S. comenta que, si bé la idea original del Fòrum era fer una mostra de talents artístics, no tots 

els centres tenen activitats artístiques, per aquest motiu s’ha volgut donar un sentit més ampli a la 

mostra recollint altres diferents talents.  Comenta també que seria convenient buscar  un sinònim de 

la paraula “talent” per no trepitjar el nom del projecte educatiu de El Pla, “Talent maker”.  Sorgeixen 

diferents alternatives per al nom:  Capacitats, enginys, habilitats, referents. virtuts, iniciativa, diversi-

tat…. 

Es demana als membres que omplin la fitxa individualment o en grups i es fan algunes aporta-

cions/comentaris mentre es fa la dinàmica de recollida de propostes a les fitxes: 

 La importància de dissenyar bé el contingut del Fòrum perquè tingui sentit la feina que es 

farà.   Pensar bé si será un grup o diferents grups de treball, si es posarà després el treball en 

comú de la feina feta als grups, etc…                                                                                                                            

 Tenir present les habilitats no estàtiques i estàtiques, i la dificultat que poden tenir alguns 

centres a l’hora de mostrar els talents insitu.  

 Que la mostra reflexi altres projecte del centre educatiu. 

 Format de la mostra, es podrien realitzar videos i recollir-los en una web o utilitzar mitjans 

més innovadors o tecnològics. 

 Crear diferents espais al municipi o fer-ho tot en un sol equipament,  a la Coma Cros, a dife-

rents aules, agrupar per temes, fer una exposició amb les activitats estàtiques… 

 Es demana si es tindran en compte les entitats també en la mostra. 

 Ha de ser quelcom divertit, atractiu, pensar si volem que sigui més tipuis certamen o festival 

 Valorar la proposta d’agrupar les diferents habilitats que tenen els centre, en comptes de fer-

ho de forma individual, poder fer vídeos per temàtiques i que els centres s’agrupin. 

Es recullen totes aquestes aportacions a les fitxes per poder-les treballar durant el disseny i 
organització del Fòrum, que es farà mitjançant un grup tècnic impulsat des de l’Ajuntament.  S’anima 
als membres del CEM que vulguin treballar en l’organització, a formar part del grup tècnic per anar 
definint i concretant el Fòrum. 
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I sense més temes a tractar, es tanca la sessió a les 19.20h. 

                          
La Secretària        El Vice-President 

 

 

 

 

 

Clara Serdà         Fermí Cunill 


